
Socialdemokratiet i Hedensted
Ordinær generalforsamling 2023.

Onsdag den 14. marts kl. 19.00 – 22.30.

Lindved Sognegård, Sognegårdsvej 1. 7100 Vejle.

Referat.

Velkomst ved Bent: Der er tag selv drikkevarer og boller.

Sang: Når jeg ser et rødt flag smælde.

1. Valg af dirigent:
Bestyrelsen foreslår Finn Christensen.
Finn blev valgt.
Startede med at konstatere, at indkaldelsen efter foreningens vedtægt §5 var sket
rettidigt.

2. Valg af stemmetællere. Vælges, hvis der bliver behov for det.
Der bliver helt afgjort brug for stemmetællere, så generalforsamlingen valgte de 2
revisorer.
Her kunne dirigenten indskyde, at kun medlemmer med 3 måneders anciennitet i
foreningen kan stemme, men at alle kan vælges til tillidshverv. Der var 1 medlem,
der ikke kunne få lov at stemme, så generalforsamlingen havde 29
stemmeberettigede.

3. Formandens beretning.
Det har været et aktivt år. Først var det valgkampen for afskaffelse af
forsvarsforbeholdet. Opgaven blev løst og Danmark kan aktivt indgå i
forsvarssamarbejdet i EU. Derefter kom der et krav om valg, og det blev udskrevet
til afholdelse 1. november 2022. Ved valgkampe skal der bruges helt vildt mange
ressourcer. Både mandetimer og økonomiske. Der er mange foldere, plakater og
rigtig mange tilforordnede/valgstyrere, der skal findes. I den forbindelse er der en
stor tak til de frivillige, der stiller op hver gang, der er brug for det.

Folketinget. Vi vandt faktisk valget, og der blev dannet en regering hen over midten.
Socialdemokratiet, Moderaterne og Venstre. Vi indkaldte til et medlemsmøde, hvor
MF Malte Larsen fra Randers kunne berette om regeringsdannelsen og ikke mindst
om afskaffelsen af St. Bededag. Lige midt i en tid, hvor der bliver forhandlet
overenskomster. Det er vigtigt, at vi har et godt og nært forhold til fagbevægelsen.
Ikke kun fordi vi som parti historisk set oprindelig var en faglig bevægelse, der blev
til en politisk bevægelse. Men først og fremmest fordi vi er enige i de
grundlæggende værdier, fagbevægelsen kæmper for: Ordentlige løn og
arbejdsvilkår.
Desværre opnåede Daniel Toft Jacobsen ikke genvalg. Han var, som ved de to
foregående valg opstillet i Favrskovkredsen, og vi i Hedenstedkredsen førte, som
tidligere, valgkamp for Daniel.
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Vi fik ikke helt organiseret den valgkamp, vi gerne ville. En valgkampagne leder
kunne bl.a. have været en god løsning, da det i de sidste 2 valgkampe var en
kæmpe hjælp.
Vi skal senere i aften vælge kredsens kandidat til kommende FV. Nærmere om det
under punkt 17.

Medlemsmøder kommer Inga mere ind på. Tak til hende for det kæmpe store
arbejde med at finde emner, indlæg og få udgivet nyhedsbrevet.

Byrådsgruppen kommer også med deres beretning senere.

Medlemmerne skal kunne mødes med politikerne. Men hvordan? For eksempel
kaffemøder 4-6 gange årligt, hvor man kunne møde op og diskutere mangt og
meget med de forskellige. Eksempelvis Folketingskandidaten, Regionsmedlemmet,
bestyrelsen, Byrådsmedlemmer, DSU. Det er en idé.

Vi vil arbejde for medlemmer og gerne flere af slagsen i den kommende periode.
Det har desværre direkte kostet os 3 udmeldinger, at folketinget sådan afskaffede
St.Bededag. Men alle skal være velkomne. Både de der gerne vil involvere sig aktivt
politisk eller organisatorisk. Og de der bare vil støtte vores parti ved at være
medlem.

Vores partiforening deltager aktivt i regionsbestyrelsen. Blandt andet vigtigt i forhold
til partiets hovedbestyrelse og EU-parlamentsvalg og valg til regionsrådet.
Til det kommende repræsentantskabsmøde 15. april incl. statsminister har vores
kreds 9 delegerede. Meld dig gerne, så vi kan få indflydelse.

Kommende arrangementer: EU-møde 30. marts 2023, 1. maj Glud museum
(sammen med SF, Alternativet og Enhedslisten), Grøn energi og
sommerfest. Budgetmøde september 2023. Inden sommerferien udkommer vores
aktivitetsplan for resten af 2023.

Tour de Niels Fuglsang. 19. august 2023. Opstart på EU-valg som finder sted i maj
2024.

Tak til: De politikere vi har haft gennem vores mødelokale. Vores byrådsgruppe,
Lone Dybdal regionsmedlem, Daniel.
Tak til alle der har arbejdet for Socialdemokratiet i Hedensted Kommune.
Tak også til bestyrelsen. Vi er ikke altid enige, men vi har respekt for hinandens
synspunkter.

Hermed var det slut på beretningen og der var mulighed for spørgsmål og
kommentarer.
-Byrådsgruppen kunne prøve at spørge baglandet, før de handler. Ex. før budgettet.
-Det skal være sjovt at være socialdemokrat.
-Der skal laves noget benarbejde før aktiviteterne. Altså annoncering eller folder
eller naboen under armen eller????
Formandens beretning blev godkendt

4. Beretning fra aktivitetsudvalget ved Inga Sørensen.
Der har været mange aktiviteter i 2022.
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2.3.22 Det rummelige arbejdsmarked på Uldum Mølle.
8.3.22 Kvindernes kampdag.
1.5.22 1. maj Hedensted søerne (med SF, Enhedslisten og os).
30.5.22 Dilemmaer. Daniel. Uldum Højskole.
5.6.22 Folkeafstemning JA/NEJ.
13.8.22 Ekskursion til Hjarnø (Aflyst, for få tilmeldte)
3.11.22 Besøg på Horsens Fjernvarme + and på Bjerre kro (aflyst)
1.11.22 Folketingsvalg
15.12.22 Julefrokost med banko
Nytårskur ???

Spørgsmål eller kommentarer:
-Der skal altså præsteres noget mere aktivt reklame før arrangementerne.
-Invitér en “ping” til blandt andet 1. maj.
-Man kan følge kommunalbestyrelsesmøderne på computeren.
-Skal vi virkelig arbejde sammen med Venstre om medlemshvervning?
Ingas beretning blev taget til efterretning.

5. Valg af borgmesterkandidat til valget i 2025.
Bestyrelsen foreslår Kasper Glyngø.
Han blev valgt med klapsalver.

6. Valg af kandidat til EU-parlamentet. Bestyrelsen foreslår Niels Fuglsang.
Niels Fuglsang blev valgt.

7. Byrådsgruppens beretning ved Liselotte Hillestrøm.
Økonomi. Vi valgte jo at stå udenfor budgetaftalen. Vi kunne simpelthen ikke stå på
mål for besparelser for 100 millioner i 2023. Og det er jo kun 2023. Ikke fremefter.
Der kom over 500 høringssvar på budgetforslaget. Rigtig mange havde
gennemarbejdet det og kommet med indsigelser.

Vi er nødt til at snakke om struktur. Skal vi holde fat i alle kommunale bygninger for
enhver pris? Der er ikke sket noget siden kommunen blev sammenlagt i 2007.

Vi arbejder på: Fremtidens oplæg for Hedensted Kommune.

Specialområdet. Vi får blandt andet problemer med vores mindste skolebørn med
specielle behov. Vi har i mange år arbejdet sammen med Horsens kommune om et
tilbud i Barrit. Men det tilbud lukker nu her efter sommerferien. Horsens skal selv
bruge pladsen. Hvad med os? Vi har simpelthen ikke et sted for dem at være.

Fællesskab: Kollektiv trafik, fritid §18 midler, halområdet, biblioteker.
Social omsorg: Demensplejehjem, rekrutteringer er gået fint, der er åbent hus her
snart, inden der flytter nogen ind. Voksenhandicap.

Vedvarende energi, grøn omstilling, strategisk energiplan, sagsbehandling,
administrationen.
Decentral kommune med visioner. Forhandlingsoplæg.

Vi slåsser det vi kan……
Byrådsgruppens beretning blev taget til efterretning.
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8. Beretning fra tidligere folketingsmedlem, Daniel Toft Jacobsen.
Forsvarsforbehold (Stor EU-tilhænger)
Handicapordfører. Højeste faglige standarder er ønskværdigt, men det koster.
Udviklingsordfører, var på en Israel-palæstina ekskursion.
Valgkamp. Tak til enhver der hjalp. Jeg var måske ikke nok synlig som den lokale
kandidat. Måske skulle valgkampen være mere enkel. Stem lokalt.
Ny regering kommer til at slide på Socialdemokratiet.
Senior pension visiteres, Arne pension ret.
Store Bededag. Rigtig dårlig timing.

9. Beretning fra Regionsrådet ved Lone Dybdal.
Lone har meldt afbud. Hun har lige været på skitur, og kom til skade.

Linea Sørensen DSU Horsens. Var oppe og snakke om DSU Horsens nye navn.
DSU Horsens-Hedensted. Der er flere Hedensted personer i bestyrelsen, så måske!
Hør gerne på de unge. Spørg hvad vi vil arbejde med. Hvad vil I med os?

10.Kassereren fremlægger regnskabet for 2022.
Louise gennemgik regnskabet for 2022.
Hun takkede Lasse (afgået kasserer) for god hjælp med alle tal og indberetninger.
Takkede også revisorerne for gode råd.
Regnskabet (godkendt og underskrevet af revisorerne) blev uddelt.
Regnskabet blev godkendt af generalforsamlingen.

10 a. Fastsættelse af kontingent for 2024.
Bestyrelsen foreslår, at vi følger partiets vejledende satser.

10 b. Fastsættelse af partiskat fra 1. april 2023. Bestyrelsen foreslår uændret
skat på 4 %.
Louise fortalte, at bestyrelsen foreslår, at der igen i år skal betales 4 % i
partiskat.

Både punkt 10a og 10b blev godkendt af generalforsamlingen

10 c. Budget 2023 - til orientering.
Louise gennemgik budgettet.
Et spørgsmål at arbejde med efterfølgende. Er vi ikke berettiget til et større
beløb i partistøtte?
Budgettet blev taget til efterretning.

11. Indkomne forslag.
11 a. Forslag fra Kristian Møller:

-Havdambrug skader miljøet. Dambrug skal fra vand til land.
Vi kan ikke gøre noget lokalt. Det er blevet til en statsopgave at holde øje.

-I Odense vandt socialdemokratiet et valg ved at foreslå en
velfærdsprocent. Er ideen brugbar i Hedensted?
Det tror vi ikke vil kunne lade sig gøre. Hvis vi hæver, så straffes vi mere end
der kommer ind.

11 b. Forslag til folketingskandidat. Bestyrelsen foreslår punktet behandlet
under punkt 17.
Generalforsamlingen nikkede til at vente.
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12.Valg af formand. Bent Alminde genopstiller.
Bent blev genvalgt.

13.Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer for 2 år. Bettina Larsen og Thyge Risvig er på
valg. Thyge ønsker ikke at genopstille. Det gør Bettina derimod.
Mihai, Mariann, Bettina blev foreslåede.
Mihai og Bettina blev valgt.
Her bad formanden om ordet. Thyge: kom herop.
Thyge har været med i partiforeningens bestyrelse i rigtig mange år, og han fik både
gaver og klap. Og et ønske om, at han må få tiden til at gå godt. Men vi ved, at han
vil savne at være med i orkanens øje.

14.Valg af 2 suppleanter for 1 år. De nuværende suppleanter er Gitte Frederiksen
og Mihai Barbus.
Mihai er rykket op til bestyrelsen så vi skal have nogle forslag.
Gitte og Mariann blev foreslåede og valgt.
Mariann som 1. suppleant og Gitte som 2. suppleant.

15.Valg af revisor til revisor for 2 år. Liselotte Hillestrøm er på valg.
Liselotte Hillestrøm blev genvalgt.

16.Valg af revisorsuppleant. Heidi Würtz Møller er på valg.
Thyge Risvig blev valgt.

17.Valg af folketingskandidat.
Thyge Risvig er nuværende folketingskandidat.Men kredsen fører ikke valgkamp for
Thyge. Generalforsamlingen besluttede sidste år i lighed med de seneste 2
folketingsvalg at føre valgkamp for Daniel Toft Jacobsen, der bor i Hedensted
kommune, men er opstillet i Favrskovkredsen, Hensigten var at øge muligheden for,
at få valgt en lokal kandidat til Folketinget. Det lykkedes som bekendt ved 2 valg,
men ikke ved valget 1. november 2022. Lasse Kilde Andersen har meldt sig som ny
kandidat og har afleveret en stillerliste med de krævede 25 underskrifter.
Generalforsamlingen skal derfor tage stilling til:
1. Skal Thyge fortsat være Hedensted kredsens kandidat samtidig med, at der føres

valgkamp for Daniel Toft Jacobsen?
2. Skal Lasse Kilde Andersen være folketingskandidat for Hedensted kredsen?

Her kom der mange bemærkninger:
-Thyge vil gerne fortsat være kandidat for Hedensted Kredsen. Samtidig med at der
føres valgkamp for Daniel. Altså som tidligere.
-Lasse ønsker et helt og fuldt kandidatur. Både kandidat og valgkamp.

Vi gik til at stemme om det.
Hvis man skal vælges til folketingskandidat, så skal man have mindst
⅔ dele af alle stemmer fra de stemmeberettigede. Så her er det magiske tal 19.
Thyge 10
Lasse 17
blanke 2
Det vil sige, at ingen opnåede valg. Derfor skal der indkaldes til en urafstemning.
Det sørger bestyrelsen for.
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18. Valg af delegerede til årsmøde og til repræsentantsskabsmøde i Region Midt
2023.
Bestyrelsen foreslår, at valg af delegerede overdrages til bestyrelsen.
Generalforsamlingen godkendte, at bestyrelsen sørger for det.

19. Eventuelt.
Tak for gode indlæg og bemærkninger.
Meld jer gerne her, hvis I vil med til repræsentantskabsmødet i Midt.
Sig endelig til os, hvis der kommer gode ideer.
Tak til afgående og tilkommende bestyrelsesmedlemmer, suppleanter.
Tak til dirigenten.

Referent Bettina Larsen.

Formand Bent Alminde Dirigent Finn Christensen
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